

Biography, Dr. Jocelyn Downie / Biographie de Madame Jocelyn Downie



Jocelyn Downie, CM, FRSC, FCAHS, SJD

Jocelyn Downie is the James S. Palmer Chair in Public Policy and Law and a Faculty Associate of the Health Law Institute at Dalhousie University. Her work on end-of-life law and policy includes: Special Advisor to the Canadian Senate Committee on Euthanasia and Assisted Suicide; author of *Dying Justice: A Case for the Decriminalizing Euthanasia and Assisted Suicide in Canada* (winner of the Abbyann D. Lynch Medal in Bioethics from the Royal Society of Canada); and member of the Royal Society of Canada Expert Panel on End-of-Life Decision-Making, the plaintiffs' legal team in *Carter v. Canada (Attorney General)*, the Provincial-Territorial Expert Advisory Group on Physician-Assisted Dying, and the Canadian Council of Academies Expert Panel on Medical Assistance in Dying.

Jocelyn Downie, C.M., MSRC, MACSS, S.J.D.

Jocelyn Downie est titulaire de la Chaire James S. Palmer d'études du droit et des politiques publiques et professeure associée à l'institut du droit de la santé de la *Dalhousie University*. Ses travaux sur le droit et les politiques en matière de fin de vie comprennent: Conseil auprès du comité spécial du Sénat sur l'euthanasie et le suicide assisté; Auteure de *Dying Justice: A Case for the Decriminalizing Euthanasia and Assisted Suicide in Canada* (lauréat de la médaille en bioéthique Abbyann D. Lynch de la Société royale du Canada); et membre du groupe d'experts de la Société royale du Canada sur la prise de décisions en fin de vie, de l'équipe juridique du plaignant dans l'affaire *Carter v. Canada (Procureur général)*, du groupe d'experts provinciaux et territoriaux sur l'aide médicale à mourir, et du groupe d'experts du Conseil des académies canadiennes sur l'aide médicale à mourir.